



**ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា**  
**ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ**



**ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី**  
**អង្គការក្រសួងព្រះរាជអាជ្ញា**  
លេខ: ០៧២២/.....អអរ  
២២

**សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន**

**លទ្ធផលនៃសន្និសីទសារព័ត៌មានស្តីពី «សមិទ្ធផលសម្រេចបានរយៈពេល  
៥ឆ្នាំកន្លងមក របស់ក្រសួងការពារជាតិ»**

ព្រឹកថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ អង្គការក្រសួងព្រះរាជអាជ្ញាបានរៀបចំសន្និសីទសារព័ត៌មាន ស្តីពី «សមិទ្ធផលសម្រេចបានរយៈពេល ៥ឆ្នាំកន្លងមក របស់ក្រសួងការពារជាតិ» ដែលមានវគ្គចូលរួមគឺ៖

- ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍សន្តិបណ្ឌិត ឈុំ សុផាត រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួង
- មន្ត្រីជំនាញជាន់ខ្ពស់របស់ក្រសួងការពារជាតិ

ខ្លឹមសារនៃសន្និសីទសារព័ត៌មាន មានគោលបំណងពន្យល់ ផ្សព្វផ្សាយដល់សាធារណជនឱ្យបានជ្រាបច្បាស់អំពី ការខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ក្រសួងការពារជាតិ ដែលសម្រេចបានសមិទ្ធផលជាវិជ្ជមាន និងផលប្រយោជន៍សំខាន់ៗជាច្រើនគួរឱ្យកត់សម្គាល់ ដែលប្រជាពលរដ្ឋទទួលបាន ក្រោមការដឹកនាំដ៏ប៉ិនប្រសប់ ប្រកបដោយថាមពលរបស់ **សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា**។

**I. សេចក្តីផ្តើម**

ក្រសួងការពារជាតិ បានអនុវត្តតួនាទី និងភារកិច្ច ដោយឈរលើស្មារតីទទួលខុសត្រូវខ្ពស់ ក្នុងវិស័យការពារជាតិ និងកិច្ចការចាំបាច់មួយចំនួនទៀត ពិសេសការងារបង្ក្រាបសកម្មភាពបំផ្លាញធនធានធម្មជាតិ ការទន្ទ្រានកាន់កាប់ព្រៃលិចទឹកនៅតំបន់បឹងទន្លេសាប និងការនេសាទខុសច្បាប់ ព្រមទាំងចូលរួមជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល ក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងជំងឺកូវីដ-១៩ ដោយបានចាក់វ៉ាក់សាំងជូនកម្មករ កម្មការនី និយោជក និងប្រជាពលរដ្ឋក្នុងភូមិសាស្ត្ររាជធានីភ្នំពេញ និងតាមបណ្តាខេត្តនានាផងដែរ។



II. សមិទ្ធផលសំខាន់ៗ

សមិទ្ធផលសំខាន់ៗ ដែលក្រសួងសម្រេចបាន រយៈពេល ៥ឆ្នាំកន្លងមក រួមមាន៖

- ការងារការពារជាតិ សន្តិសុខ និងសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ៖ ក្រសួង បានចូលរួមយ៉ាងសកម្ម ក្នុងការពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ភូមិ-ឃុំមានសុវត្ថិភាព ការពារសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ការពារស្ថិរភាពនយោបាយ ទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបទល្មើសគ្រប់ប្រភេទ ដោយជាក់ស្តែង ក្រសួង បានស្រាវជ្រាវ និងបង្ក្រាបបទល្មើសឧក្រិដ្ឋ និងមជ្ឈឹមចំនួន ១០ ៣០៣លើក យាត់ខ្លួនជន សង្ស័យ ១៥ ៦០៩នាក់។ ក្រសួង បានបន្តយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ ក្នុងការពង្រឹងសមត្ថភាព និង គ្រៀមខ្លួនជាប់ជានិច្ចនៅតាមតំបន់ព្រំដែន ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងសភាពការណ៍ណាមួយដែល អាចកើតឡើងជាយថាហេតុ ព្រមទាំងបានធ្វើការពង្រឹង និងពង្រីកខ្សែនការពារជាតិ ដែលមាន លក្ខណៈយុទ្ធសាស្ត្រវិទ្យុសាស្ត្ររឹងមាំយូរអង្វែង ទាំងនៅតាមតំបន់ព្រំដែនគោក និងបណ្តាកោះមួយចំនួន ក្នុងការកសាង ថែទាំ និងជួសជុលផ្លូវយុទ្ធសាស្ត្រយោធានៅតាមតំបន់ព្រំដែន លេណដ្ឋានគ្រប់ ប្រភេទ ជំរុំជម្រក បន្ទាយកងទ័ព ភូមិឋាន ផ្ទះសំបែង អណ្តូងទឹក ស្រះទឹក អាងស្តុកទឹក ការ បោសសម្អាតគ្រាប់មីនផងដែរ។
- ការងារសង្គ្រោះ៖ ក្រសួង បានចូលរួមយ៉ាងសកម្មនៅក្នុងការសង្គ្រោះប្រជាពលរដ្ឋ ដែលរងផល ប៉ះពាល់ និងជួបគ្រោះថ្នាក់ដោយសារគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ គ្រោះធម្មជាតិ ទឹកជំនន់ និងអគ្គីភ័យ ព្រមទាំងបានពង្រឹងនូវសមត្ថភាពមន្ត្រីសង្គ្រោះ ដើម្បីធានានូវប្រសិទ្ធភាពការងារ ដោយបាន បញ្ជូនឱ្យទៅទទួលការហ្វឹកហ្វឺននៅក្រៅប្រទេសផងដែរ។
- ការងារសង្គម៖ កងយោធពលខេមរភូមិន្ទ បានចូលរួមជួយប្រជាពលរដ្ឋក្នុងការងារបង្កបង្កើនផល ការកសាង ជួសជុល ផ្ទះសំបែង និងសំណង់ផ្សេងៗ ព្រមទាំងបានទទួលពិនិត្យព្យាបាលជំងឺ ការចាក់វ៉ាក់សាំងកូវីដ-១៩ និងឧបត្ថម្ភដល់ប្រជាពលរដ្ឋដែលមានជីវភាពខ្វះខាត។
- ការងារកំណែទម្រង់ និងកសាងកងយោធពលខេមរភូមិន្ទ៖ ក្រសួង បានបន្តយកចិត្តទុកដាក់ក្នុង ការធ្វើកំណែទម្រង់កងយោធពលខេមរភូមិន្ទ ឱ្យស្របទៅការរីកចម្រើនរបស់ប្រទេសជាតិ ឆ្លើយ តបទៅនឹងតម្រូវការជាក់ស្តែង និងបានគិតគូរចាំបាច់ទៅលើការអភិវឌ្ឍនធនធានមនុស្ស ដោយ ពង្រឹងគុណភាពនៃការហ្វឹកហ្វឺនទាំងនៅក្នុងប្រទេស និងក្រៅប្រទេសផងដែរ។
- ការកសាងបណ្តាញផ្លូវគមនាគមន៍ និងសំណង់៖ ក្រសួង ក៏បានចូលរួមចំណែកក្នុងការកសាង និងជួសជុលបណ្តាញផ្លូវគមនាគមន៍ ប្រព័ន្ធធារាសាស្ត្រ ប្រព័ន្ធលូរំដោះទឹក ឱ្យមានការរីក ដុះដាលពេញផ្ទៃប្រទេស។
- ការងារទំនាក់ទំនងអន្តរជាតិ៖ ក្រសួង បានបន្តពង្រឹង និងពង្រីកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងទំនាក់ ទំនងជាមួយប្រទេសជិតខាង និងអន្តរជាតិ ព្រមទាំងលើកម្ពស់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការទ្វេភាគីឱ្យ កាន់តែស៊ីជម្រៅ និងគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ ដើម្បីជំរុញបង្កើនសមត្ថភាពការពារជាតិ ពង្រឹងសុវត្ថិភាព ឈរលើគោលការណ៍ឯករាជ្យ អព្យាក្រឹត្យ គោរពផលប្រយោជន៍គ្នាទៅវិញទៅមក។ ទន្ទឹមនឹងនេះ





ក្នុងនាមជាប្រធានអាស៊ានប្តូរវេន ក្រសួង បានរៀបចំកិច្ចប្រជុំជាបន្តបន្ទាប់ ដោយទទួលបានលទ្ធផលល្អប្រសើរ ស្របតាមទិសដៅនៃការជំរុញលើកកម្ពស់សាមគ្គីភាព ក្នុងចំណោមបណ្តាប្រទេសអាស៊ាន រួមគ្នាដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈមសន្តិសុខតំបន់ក្នុងពេលបច្ចុប្បន្ន និងបញ្ហាប្រឈមកំពុងលេចឡើងថ្មីៗ ក្រោមមូលបទ សាមគ្គីដើម្បីសន្តិសុខ ប្រកបដោយភាពសុខដុម ដែលក្រសួងបានដាក់ចេញផងដែរ។

**III. ទិសដៅការងារបន្ត**

ក្រសួង បានដាក់ចេញនូវទិសដៅការងារសំខាន់ៗ ដើម្បីសម្រេចបាននូវសមិទ្ធផលជាបន្តបន្ទាប់ ដែលរួមមាន៖

- ធ្វើទំនើបកម្មកងយោធពលខេមរភូមិន្ទ ដោយបង្កើនសមត្ថភាព ជំនាញវិជ្ជាជីវៈ ដើម្បីបម្រើដល់ការពង្រីករង្វង់ប្រតិបត្តិការការពារប្រជាធិបតេយ្យ បូរណភាពទឹកដី និងរួមចំណែកក្នុងការអភិវឌ្ឍសង្គម សេដ្ឋកិច្ចជាតិ ស្របតាមការរីកចម្រើនរបស់ប្រទេស
- បន្តធ្វើការកសាង កែសម្រួលរចនាសម្ព័ន្ធចាត់តាំង និងពង្រឹងការគ្រប់គ្រង ផ្អែកតាមច្បាប់របស់រដ្ឋ
- បន្តយកចិត្តទុកដាក់ ក្នុងការកសាងធនធានមនុស្ស អប់រំចិត្តសាស្ត្រ នយោបាយ ស្មារតីសតិ អារម្មណ៍កងទ័ព ដើម្បីលើកកម្ពស់ការយល់ដឹង ភាពស្មោះត្រង់ និងបន្តប្តេជ្ញាដាច់ខាត ការពាររាជរដ្ឋាភិបាលស្របច្បាប់ ដែលកើតចេញពីឆន្ទៈប្រជាពលរដ្ឋ
- បន្តយកចិត្តទុកដាក់រៀបចំផែនការសកម្មភាពការងារ ឱ្យឆ្លើយតបទៅនឹងធនធាន និងតួនាទី ភារកិច្ចរបស់ស្ថាប័ន។

**IV. សម្គាល់**

ក្រសួងការពារជាតិ បានបង្ហាញការប្តេជ្ញាដាច់ខាតការពាររាជរដ្ឋាភិបាលស្របច្បាប់ ដែលកើតចេញពីឆន្ទៈប្រជាពលរដ្ឋ។ ជាមួយគ្នានេះ ក្រសួង ក្នុងនាមរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បានរួមចំណែកក្នុងការរក្សាសន្តិភាព ក្រោមឆត្រអង្គការសហប្រជាជាតិ ដោយបានបញ្ជូនកងកម្លាំង (កងទ័ពមូកខៀវ) ទៅបំពេញបេសកកម្មសរុបចំនួន ៨ ៣០២នាក់ ស្រី ៥៨០នាក់ ទៅកាន់ ៩ប្រទេស រួមមាន ស៊ូដង់ ស៊ូដង់ខាងត្បូង លីបង់ ម៉ាលី អាហ្វ្រិកកណ្តាល ឆាដ សាយត្រីស ស៊ីរី និងយេមិន លើជំនាញបោសសម្អាតមីន កម្ទេចគ្រាប់មីនទាន់ផ្ទះ អាវុធហត្ថ មន្ទីរពេទ្យកម្រិត២ វិទ្យាស្ថានយន្តហោះ នាយទាហានសេនាធិការ និងនាយទាហានសង្កេតការណ៍។ កងកម្លាំងទាំងអស់នោះ បានខិតខំប្រឹងប្រែងបំពេញការងារ ដោយមិនខ្លាចហត់នឿយ និងបញ្ហាប្រឈមផ្នែកសន្តិសុខ ដូចជាអំពើហិង្សា រក្សាពុះខ្សាច់ គ្រាប់មីនជាដើម។

ថ្ងៃអង្គារ ៨រោច ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស ២៥៦៦  
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

